
 آرمان ملی: فدراسیون فوتبال از محل جرائم کمیته انضباطی 
درآمد قابل توجهی کسب کرده که محل هزینه کرد آن قابل تامل 

است. 
   سال های قبل

یکی از جرایمی که نهادهای قضائی فدراسیون فوتبال از 
جمله کمیته انضباطی برای اشخاص یا مجموعه های خاطی 
در نظر می گیرد، احکام انضباطی است. ایلنا شهریور ما سال 
گذشته نوشت: کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال همواره در 
طول مسابقات فوتبال در دسته های مختلف جرایم انضباطی 
متعددی را برای اعضای تیم ها و حتی خودباشگاه ها در نظر 
می گیرد. مبلغی که هر ساله درباره آن بحث زیاد بوده است. 
کمیته انضباطی به طوررسمی  حالا اما حسن زاده رئیس 
میزان جرایم انضباطی در فصل گذشته فوتبال را اعلام کرد. 
که از میزان جرایم نقدی انضباطی در  بر اساس نموداری 
، پایه ها  ، جام حذفی، لیگ های دسته های پایین تر لیگ برتر
و سایر مسابقات منتشر شده، یک عدد بسیار بالا در اختیار 
مخاطبان فوتبال قرار گرفته است. در فصل گذشته فوتبال 
ایران، کمیته انضباطی مبلغ 19 میلیارد و 568 میلیون و 500 
هزار تومان شاغلان در فوتبال را جریمه کرده است! جالب 
اینکه در نمودار منتشر شده آمده که این جرایم می توانست 
تا 7 برابر افزایش یابد، اما با رافت اسلامی با متخلفان برخورد 
شده و مبلغ جرایم پایین آمده است. فدراسیون فوتبال هر 
ساله این جرایم را از محل درآمدهای باشگاه ها کم می کند و 
بعد به حساب آنها واریز می کند. به عبارتی هیچ فرد و باشگاهی 
نمی تواند از زیر جریمه انضباطی خود در برود و به همین خاطر 
می توان اینطور برداشت کرد که عدد مورد نظر بسیار نجومی و 

هنگفت خواهد بود!

   سرخابی ها 
کمیته استیناف امتیازهای کسر شده از سپاهان و پرسپولیس 
را برگرداند، اما جرایم 40 میلیاردی و 10 میلیارد تومانی برای آنها را 
تایید کرد تا 50 میلیارد تومان بدون دردسر به حساب فدراسیون 
فوتبال واریز شود، اما پس از آن به سرعت جرایم دیگری با مبالغ 
مالی سنگین از سوی کمیته انضباطی صادر شد که بیش ترین آنها 
مربوط به باشگاه های سرخابی و سرمربیان آنها است. خبرآنلاین 
هفته گذشته نوشت: جدا از همه احکام انضباطی سنگین برای 
سایر باشگاه ها در دو روز گذشته ازجمله مس رفسنجان، سپاهان، 
ذوب آهن، هوادار تهران و شمس آذر قزوین، دو تیم پایتخت هم 
جرایم سنگینی به خاطر دیدار اخیرشان شدند و البته جواد 
نکونام نیز به خاطر دیداری که در ورزشگاه فولادشهر داشتند، 
باید جریمه سنگینی را پرداخت کند. آرای انضباطی دربی 102 
اعلام شد که طبق آن، هر دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به 
گران شان، به طور  دلیل فحاشی و پرتاب اشیا از سوی تماشا
گانه به 3 میلیارد جریمه نقدی و یک جلسه از محرومیت از  جدا
گران در مسابقه رسمی محروم شدند که می توانند  حضور تماشا
به آن اعتراض کنند. یحیی گل محمدی، سرمربی تیم پرسپولیس 
و علی سامره، مدیر تیم استقلال هم که اظهارات جنجالی پس از 
دربی 102 داشتند، با جریمه مشابه 2 میلیارد ریالی و یک جلسه 
محرومیت تعلیقی مواجه شدند، اما علاوه بر آنها جواد نکونام هم 
مثل آنها باید جریمه بدهد. جواد نکونام به خاطر صحبت هایی 
که پس از دیدار هفته یازدهم لیگ برتر مقابل ذوب آهن انجام داد، 
با جریمه 2 میلیارد ریالی مواجه شده و یک جلسه محرومیت هم 
باید پشت سر بگذارد که احتمال دارد تایید شود و البته باشگاه 
استقلال هم در همین دیدار به خاطر تخلف هواداران باید 510 
میلیون ریال جریمه پرداخت کند. جدا از جریمه مالی باشگاه های 

استقلال و پرسپولیس، جواد نکونام، یحیی گل محمدی و علی 
سامره، علی شاجانی ماساژور آبی پوشان هم به خاطر نقض 
گران باید 260 میلیون ریال جریمه بدهد!  مقررات و تحریک تماشا
گر جدا از جرایمی که به خاطر تخطی از قوانین نقل و انتقالات  حالا ا
در نظر گرفته شده، حساب سر انگشتی از جرایم انضباطی در 
جریان یا پس از پایان دربی 102 و دیدار استقلال برابر ذوب داشته 
باشیم، جریمه میلیاردی علیه آنها در نظر گرفته شده است. با 
جرایمی که علیه باشگاه های استقلال و پرسپولیس در دربی 
102 و بازی آبی پوشان در اصفهان بوده و احتساب آرای یحیی 
گل محمدی، جواد نکونام، علی سامره و ماساژور استقلال، باید 
این باشگاه ها و افراد جمعا مبلغ یک میلیارد و 277 میلیون تومان 

به حساب کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال واریز کنند!
   سپاهان

سپاهان چند ماه قبل به دلیل عدم رعایت قانون سقف 
قرارداد ها 40 میلیارد تومان جریمه شد. همچنین در هفته گذشته 
تیم فوتبال سپاهان اصفهان به خاطر داشتن 6 بازیکن اخطاری 
گرانش از سوی کمیته انضباطی جریمه شد. تیم  و تخلف تماشا
سپاهان اصفهان به دلیل داشتن 6 بازیکن اخطاری و تخلفات 
گرانش مبنی بر پرتاب اشیا و مواد محترقه و توهین به مقام  تماشا
گرانش در دیدار برابر فولاد خوزستان، باید 2  رسمی توسط تماشا

میلیارد ریال جریمه نقدی پرداخت کند. 
   نظر پیشکسوت فوتبال 

بهتاش فریبا پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران با اشاره به 
جریمه های فدراسیون فوتبال علیه باشگاه بیان کرد: فدراسیون 
فوتبال در عرض یک ماه و نیم از طریق جریمه های نقدی بازیکنان 
و باشگاه ها 52 میلیارد به دست آورده است که هنوز هم ادامه دارد 
و خدا می داند این رقم چقدر خواهد شد. فدراسیون فوتبال با این 
همه درآمد VAR را برای لیگ فراهم نمی کند و می گوید باشگاه ها 
باید هزینه VAR را پرداخت کنند. مگر در سایر کشورها باشگاه ها 
VAR را تهیه کردند؟ با کارهایی که می کنند تنها گرفتاری و دردسر 

برای فوتبال درست می کنند. 
   صحبت کارشناس حقوقی

رسول باختر کارشناس حقوقی ورزش در خصوص حکم کمیته 
استیناف و بازگشت امتیازات پرسپولیس و سپاهان اظهار کرد: در 
ابتداً باید بگویم من به کلیت این قانون که ابتدای فصل گذاشته 
که چنین قانونی در ایران به دلیل نبودن  شد، ایراد داشتم، چرا
شفافیت مالی که خودش نیاز به سازوکارها و تدوین قوانین 
مخصوصی است که اجرایی شدن آن یک پروسه زمان بر است، 
قابل اجرا نیست و از همین رو قانونی که نتواند شکل اجرایی به 
خودش بگیرد، اشکال دارد. کارشناس حقوقی ورزش افزود: در 
مورد حکم کمیته استیناف باید بگویم حکم درستی بود و حرفی 
که  که اعضای محترم این کمیته می زنند حرف درستی است، چرا
در هیچ کجای این قانون کسر امتیاز لحاظ نشده و اصل کسر 
امتیاز هم بنا بر مواردی که یاد شده خودش در قوانین دیگری 
مورد نکوهش قرار گرفته و عنوان شده تا حد امکان چنین اتفاقی 
که منجر به برهم خوردن نظم مسابقات یک پارچه ای مثل لیگ 
می شود نیافتد مگر در موارد خاصی که قانون آن را پیش بینی کرده 
است و در اینجا هم چنین موضوعی پیش بینی نشده است. وی 
اضافه کرد: ولی اینطور به ذهن می رسد که فدراسیون فوتبال جرایم 
و تخلفات را بعضاً به چشم یک منبع درآمد برای خودش می بیند. 
شما حساب کنید چند باشگاه متخلف داشته باشیم و به این 
شکل جریمه شوند یک درآمد 100 میلیارد تومانی برای فدراسیون 
فوتبال به همراه دارد که در جای خودش رقم قابل توجهی است. 
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پول باشگاه و بازیکنان در جیب فدراسیون 

درآمد میلیاردی از محل جرائم 

انصراف نادال 
 از تنیس آزاد استرالیا 

تنیسور سرشناس اسپانیایی از حضور در 
کناره گیری  استرالیا  آزاد  تنیس  رقابت های 
، رافائل نادال پس از  کس نیوز کرد. به گزارش فا
مصدومیت در مسابقات بین المللی بریزبن از 
مسابقات اوپن استرالیا کناره گیری کرد. نادال 
شنبه شب تایید کرد که در جریان باختش مقابل 
جردن تامپسون دچار پارگی کوچک عضلانی 
شده و برای درمان به اسپانیا باز خواهد گشت. به 
همین خاطر قهرمان 22 دوره گرنداسلم از حضور 
در تنیس آزاد استرالیا انصراف داد. نادال در 12 ماه 
گذشته به دلیل آسیب دیدگی از مسابقات دور 
بود. البته خبر خوشحال کننده برای هواداران 
او اینکه مصدومیتش شدید نیست و او امیدوار 
است اواخر سال جاری به میادین بازگردد. نادال 
در توییتی نوشت: سلام به همه! در آخرین 
بازی ام در بریزبن، یک مصدومیت کوچک در 

عضله ام داشتم که باعث نگرانی من شد. 

ویژه

سوران بالکانه، ستاره جوان 
تیم آنا صنعت قم که در دیدار 
گذشته این تیم مقابل فرش آرا 
آسیب شدید دیده بود، شب 
ک،  قبل از بازی با تیم ایرالکو ارا
خبر پارگی رباط صلیبی اش، 
رختکن تیمش را به شوک 

فرو برد. 

در یوونتوس از داشتن یک 
جواهر ترکیه ای که می تواند 
یک دهه برایشان بدرخشد، 
خوشحال هستند. صحبت از 
کنان یلدیز است. در ترکیه نیز 
از آنجا که کنان یلدیز و آردا گولر 
هر دو 18 سال دارند، امیدوار 
به آینده ای درخشان هستند. 

تیم  دوستانه  بازی  یک  طی 
ستارگان خوزستان در ورزشگاه 
النصر مقابل منتخب لیگ امارات 
به میدان رفت که این بازی با 
تساوی دو بر دو به پایان رسید. 
مبعلی،  ایمان  کعبی،  حسین 
عبدا... کرمی، بهنام سراج و... در 

این تیم حضور داشتند. 

ت
شــ

س نو
عک

        ستارگان خوزستان   مصدومیت درخشش

گفتوگو

محمد نوری پیشکسوت استقلال و فوتبال 
گردان نکونام  کشورمان در خصوص شرایط شا
در لیگ برتر و وضعیت تیم ملی در آستانه جام 

ملتها صحبت کرد. 
   نظر شما درباره قهرمانی تیم فوتبال 

استقلال در نیم فصل اول چیست؟
 استقلال با قهرمانی در نیم فصل اول کار 
بزرگی انجام داد، چون دست جواد نکونام در 
یارگیری خالی بود و در یک سری از خطوط 
با کمبود بازیکن مواجه بود. البته بازیکنان 
کنونی تیم فوتبال استقلال زحمت کشیدند 
و توانستند تا اینجای کار قهرمان نیم فصل 
شوند. اما باید با واقعیت کنار بیاییم که در نیم 
فصل دوم 4- 5 بازیکن خوب می خواهیم و 
نکونام هم لیست بازیکنان مورد نظرش را به 

باشگاه داده است. 
   نظر شما در مورد دیدار تیم ملی فوتبال 

ایران با بورکینافاسو چیست؟
رنکینگ تیم های ملی فوتبال دنیا، همه چیز 
را مشخص می کند و جایگاه تیم های ملی ایران 
و بورکینافاسو تفاوت زیادی با همدیگر دارند. 
بازی با بورکینافاسو محک جدی برای تیم ملی 
نبود و امیر قلعه نویی به تمام بازیکنانش بازی 
داد. اما دیدار های تیم ملی در جام ملت های 
آسیا بسیار دشوار است و عیار تیم ملی فوتبال 
ایران با بازی  مقابل ژاپن، کره جنوبی، استرالیا و 
عربستان مشخص می شود. همچنین میانگین 
سنی بازیکنان مان بالاست و خط هافبک 
تیم ملی در بازی با بورکینافاسو سنگین بود و 

توپ رسانی به خط حمله کمتر صورت گرفت. 
 

نوری: 
بازی با بورکینافاسو 
محک جدی برای 

تیم ملی نبود

کره با   از انصراف ۲ گزینه تا مذا
مربیان جدید والیبال ایران 

فدراسیون  فنی  کمیته  نشست  تسنیم: 
والیبال دیروز )یک شنبه 17 دی( با حضور 
ناصر  فدراسیون،  سرپرست  مرادی  وحید 
میرفخرایی، محمود افشاردوست، مصطفی 
کارخانه، منوچهر پورحسن، علی فتاحی، پدیده 
بلوری زاده، امیر طلوع کیان و  جواد مهرگان 
)آنلاین( برگزار شد. سرپرست فدراسیون والیبال 
در ابتدای این نشست گفت: در شورای مشورتی 
بررسی اجمالی روی چهار گزینه سرمربیگری 
داشتیم و داورزنی هم به این گزینه ها رسیده 
بود. در جلسه پیش به دوستان گفته بودم که 
قصد داریم یکی از مهم ترین تصمیمات را درباره 
والیبال ایران بگیریم و در آن جلسه صحبت های 
ح و دوستان نظراتشان را بیان  بسیاری مطر
کردند. وحید مرادی تصریح کرد: از آن جلسه به 
کمیته کوچک تری رسیدیم تا بتوانیم تصمیم 
بهتری بگیریم. اعضای کمیته فنی بر اساس 
نظرات شورای مشورتی و با در نظر گرفتن تعارض 
منافع افراد انتخاب و دعوت شده اند و در 
جلسات بعدی هم می توانیم متناسب با نظرات 
افراد جدیدی دعوت نماییم. وی در ادامه 
کرات خود با گزینه های  گزارشی از جلسات و مذا
مد نظر در فاصله برگزاری جلسه شورای مشورتی 
و کمیته فنی ارائه داد و سپس اعضا به بحث 
بررسی در خصوص گزینه ها پرداختند. پس 
از مباحث مفصل در نشست 200 دقیقه ای 
نخستین جلسه کمیته فنی با ساختار جدید، 
موارد زیر به تصویب اعضای کمیته فنی رسید: 
15 گزینه خارجی و یک مربی داخلی بررسی و در 
نهایت چهار گزینه باقی ماندند. با توجه به اینکه 
دو گزینه از چهار گزینه مورد نظر و مورد تائید، 
کرات صورت گرفته در روز  براساس آخرین مذا
گذشته برای حضور در ایران به دلایلی نامعلوم 
به یکباره از همکاری با فدراسیون والیبال ایران 
انصراف دادند، فدراسیون والیبال با توجه 
به حساسیت موضوع و فرصت زمانی تا پایان 
مسابقات باشگاهی با دقت بیشتر و فکر کردن 
، با چند مربی  به گزینه های دیگر و با کیفیت تر
کره شود و این نفرات  تراز اول جهان وارد مذا
در کمیته فنی مورد بررسی و تحلیل قرار گیرند 
تا به دور از هر گونه شتابزدگی و خارج از هر گونه 
جریان های وابسته در فضای مجازی که موجب 
کرات شود، در کمال دقت  تغییر در روند مذا
ضمن برگزاری جلسات هفتگی با گزینه های 

کرات انجام شود.  جدید مطرح شده مذا

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
فارس: مهاجم سابق پرسپولیس قرار نیست به این تیم 
بازگردد. رضا درویش در مورد بازگشت یورگن لوکادیا به پرسپولیس 
گفت: قرار نبود بیاید این مسائل با یک عکس در فضای مجازی 
مطرح شد. وی در مورد اینکه آیا او در لیست یحیی قرار داشت 
یا خیر عنوان کرد: وقتی اصلا قرار نبود بیاید، چه بحثی باید 
پیرامونش شود. چندین بار با مدیر برنامه هایش صحبت شد، 
اما ایراد از ما بود. کسی که در بحرانی ترین شرایط تیم را ترک کرد 
و رفت، اصلا نباید صحبتی می کردیم، اما گفتیم چون هوادار 
دوست دارد پیشنهاد دادیم که باز هم سر باز زد. مدیرعامل 
پرسپولیس گفت: پیگیر سفت و سخت هستیم که حقوق حقه 

باشگاه که حدود 350 هزار دلار است را سریع تر از او بگیریم. 

بیــنالمــلل
  دادگاه کیفری ایتالیا دیگو مارادونا را چند سال بعد از مرگش 
از فرار مالیاتی تبرئه کرد. آنجلو پیسانی، وکیل دیگو مارادونا به 
رویترز گفت، مارادونا سرانجام در ایتالیا تبرئه شد. او در این کشور 
به فرار مالیاتی متهم شده بود. به گفته او دادگاه تجدید نظر 
تشخیص داده است که هیچ مدرکی دال بر فرار مالیاتی مارادونا 
وجود ندارد. مقام های مالیاتی ایتالیا تلاش داشتند 37 میلیون 
یورو از مارادونا به خاطر فرار مالیاتی دریافتند. به این ترتیب پرونده 
فرار مالیاتی این اسطوره در فوتبال ایتالیا بسته شد. دن دیگو 
کمه مارادونا در  اواخر دهه 1980 برای ناپولی بازی می کرد. محا
ایتالیا، جایی که او به فرار مالیاتی به مبلغ 37 میلیون یورو متهم 
شده بود، از اوایل دهه 1990 آغاز شد. او به همین دلیل نتوانست 
به کشورش بازگردد چون با تهدید مصادره اموال و دستگیری 

روبه رو شده بود. تصمیم منع تعقیب ستاره 
فرار  دلیل  به  آرژانتین  فوتبال  سابق 
مالیاتی، سال 2013 گرفته شد اما سازمان 
کنشی نشان نداد. سال 2021  مالیاتی وا
دادگاه اعلام کرد هیچ مدرکی دال بر فرار 

مالیاتی مارادونا وجود ندارد و 
حالا دادگاه تجدیدن ظر 

دادخواستی  آخرین  با 
که از طرف وراث این 

ارائه  فوتبالیست 
شده بود، موافقت 
کرد. مارادونا، یکی 

از بهترین بازیکنان 
فوتبال قرن بیستم، 25 

نوامبر 2020 در 60سالگی 
درگذشت. علت درگذشتش 

نارسایی حاد قلبی بود که به 
ادم ریوی و مرگ او منجر شد. 

جام ملت ها؛ تورنمنتی متفاوت 

امیدوارم برای تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا 
اتفاق خوبی بیفتد و بتوانیم به فینال این مسابقات برسیم. 
فکر نمی کنم یک تورنمنتی که تا بازی فینال کلاً 7 بازی برگزار 
می شود مشکلی را ایجاد کند. حتی شاید تجربه بازیکنان تیم 
به کار تیم ملی بیاید. سخت ترین بازی ما تا فینال همان بازی 
با کره جنوبی است. خوشبختانه اتفاقی که افتاده، گروه بندی 
خیلی به نفع ماست. با قرعه کشی که انجام شده همه چیز برای 
گر کره جنوبی را در یک هشتم  رفتن به فینال مهیا شده است. ما ا
نهایی بریم برای حضور در بازی فینال در مرحله نیمه نهایی 
بازی سختی نخواهیم داشت. ژاپن، استرالیا و عربستان در طرف 
گر در آن طرف  دیگر جدول مرحله حذفی قرار دارند. طبیعتاً ا
جدول بودیم برای حضور در فینال باید دو تیم از این سه تیم 
را حذف می کردیم. این کار خیلی سخت بود و قرعه خوبی برای 
ما درآمده است. امیدوارم امیر قلعه نویی و کادرفنی او بتوانند از 
گر می خواهد به فینال  این فرصت نهایت استفاده را ببرند. ژاپن ا
برسد باید در یک هشتم نهایی به عربستان یا استرالیا بخورد و 
در نیمه نهایی هم با یکی از این دو تیم بازی کند. کارش خیلی 
سخت است که به فینال برسد، مگر اینکه استرالیا و عربستان در 
یک چهارم نهایی با هم برخورد کنند و یکی از این دو تیم حذف 
گر با هر  شود تا ژاپن در نیمه نهایی با برنده این دو تیم بازی کند. ا
دو تیم استرالیا و عربستان بازی کند احتمال آنکه ژاپن به فینال 
نرسد زیاد است. این موضوع هم شانس تیم ملی ماست. تنها 
کار سخت تیم ملی ایران برای صعود به فینال بردن کره جنوبی 
است. اتفاقات عجیب و غریب در فوتبال زیاد رخ می دهد و در 
جام ملت ها هم باید منتظر نتایج عجیب بود. جام ملت های 
آسیا جامی متفاوت با بسیاری دیگر از تورنمنت هاست. ما در 
آخرین بازی بورکینافاسو را بردیم و از ابتدای امسال تا به اینجا در 
تمامی بازی هایی که برگزار کردیم بازنده نشدیم. صحبت های 
مهدی طارمی و سردار آزمون و چند ملی پوش دیگر را دیدم، 
نظرشان بر این بود خیلی روی قهرمانی مانور نکنید. برای همین 
نباید با آوردن اسم قهرمانی، بازیکنان را تحت فشار قرار دهیم. 
امیدوارم به خاطر ملی پوشان خوبی که داریم قهرمان آسیا 
شویم، چون به غیر از این بازیکنان، فوتبال ایران دیگر چیزی 
ندارد. بازیکنان لایقی داریم، از علیرضا بیرانوند که درون دروازه 
است، محمدحسین کنعانی زادگان، شجاع خلیل زاده، سید 
مجید حسینی، پیام نیازمند، سید حسین حسینی، رامین 
رضاییان، صادق محرمی و... همه این نفرات لیاقت قهرمانی را 
دارند. واقعاً فوتبال ایران به غیر از این ملی پوشان هیچ چیزی 
ندارد. فوتبال ایران ساختار و برنامه ریزی ندارد. بازی های 
دوستانه ما با چه حریفانی بوده، بازی های دوستانه ژاپن با چه 
حریفان بوده است. برای همین شما را به خدا قسم ما را با ژاپن 
قیاس نکنید. ژاپن با آلمان، برزیل، ترکیه و... بازی می کند، ما با 
بورکینافاسو، آنگولا، افغانستان، اردن، قطر و... بازی می کنیم. 
شرایط به گونه ای است که هر تیمی با ما بازی نمی کند و این 
موضوع تقصیر فدراسیون فوتبال نیست. به هر دلیلی که برای 
کشور هایی که با ما بازی می کنند و قابل توجیه خودشان است، 
برای ما قابل توجیه نیست. فوتبال یک مقوله جدا از سیاست 
است و ما تحریم هستیم. ولی با این بازی های دوستانه توقع 
اینکه کره جنوبی و ژاپن را ببریم و قهرمان آسیا شویم یا هر کدام از 

تیم های استرالیا و عربستان را ببریم توقع زیادی است. 

خدادادعزیزی
کارشناسفوتبال

خود قلعه نویی هم می گوید ژاپن قهرمان می شود 

شاهرخی: یحیی درون آتش است 

رهبری فرد درباره اینکه جزو اولین منتقدان 
انتخاب امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی 
تیم ملی بود اما بعداز آن تا مدتی در این باره 
صحبتی نکرد آیا به او توصیه شد که دیگر 
صحبتی در این ارتباط نکند عنوان داشت: 
اصلا و ابدا... ببخشید من زیر پرچم هیچ کسی 
در این فوتبال نیستم. من برای خودم در 
گر قرار بود به  این فوتبال اعتباری دارم. ا
حرف کسی گوش بدهم الان در تیمی مربی 
بودم اما چون به حرف کسی گوش نمی دهم 
گر هم حرف نزدم خودم بنا به  بیرون هستم. ا
مسائلی سعی کردم جو آرام باشد وگرنه من 
کسی نیستم که توصیه پذیر باشم. او درباره 

هجدهمین دوره رقابت های جام ملت های 
که از 5 روز دیگر آغاز می شود اظهار  آسیا 
داشت: ما سالیان سال است که نتوانستیم 
در جام ملت ها جام بگیریم آنهم با وجود 
از لحاظ فوتبالی جزو بهترین های  اینکه 
آسیا بودیم، اما هر دوره به دلیلی کنار رفتیم 
امیدوارم امسال فینالیست شویم. کار سخت 
است اما کار نشد ندارد. البته تنها نگرانی من 
سن بالای بازیکنان است در فرصتی که تا 
جام ملتها داشتیم می توانستیم جوانگرایی 
کنیم اما این کار را نکردیم و از لحاظ توانایی 
بدنی دچار مشکل می شویم. خبرآنلاین در 
ادامه نوشت: رهبری فرد در بخش مهمی 

قلعه  خود  کرد:  کید  تا هایش  صحبت  از 
نویی فکر نمی کرد سرمربی تیم ملی شود. اما 
فوتبال عجیب و غریب ما است کی روش را 
بر می داریم و جای او قلعه نویی را می آوریم 
!! کسی که 10 سال بود جام نیاورده بود. الان 
هم قلعه نویی جرات نداشت جوانگرایی کند. 
دل بسته به همان 14 لژیونری که داریم. این 
لژیونرها 50 سال شان هم باشد تیم ملی بازی 
که فکر می کنیم فاصله لژیونرها  می کنند. چرا
با بازیکنان داخلی زیاد است و این خیلی بد 
است. اینکه همه امید ما به لژیونرها باشد 
اصلا خوب نیست. این بازیکن باسابقه فوتبال 
کشورمآنکه به صراحت لهجه مشهور است 

گر بخواهد بگوید کدام  درباره اینکه درصدی ا
تیم ها مدعیان اصلی قهرمانی در جام ملت ها 
هستند چه پاسخی خواهد داد گفت: فوتبال 
گر  یک ورزشی غیرقابل پیش بینی است، اما ا
اتفاق ویژه ای نیفتاد ژاپن شانس اول قهرمانی 
است. از خود قلعه نویی هم بپرسید می گوید 
ژاپن قهرمان می شود. من هم می گویم ژاپن 
قهرمان می شود. فوتبالی که ژاپن بازی می کند 
گویا همه چیز است. البته آرزوی قلبی من 
قهرمانی تیم ملی کشورم است اما با بودن 
ایران، ژاپن و کره جنوبی بعدش استرالیا و 
عربستان مدعی هستند اما شانس ژاپن و کره 

جنوبی بیشتر است. 

همایون شاهرخی پیشکسوت فوتبال ایران 
می گوید: یحیی الان در آتش قرار دارد و ما بیرون 
این آتش هستیم؛ بیرون آتش گرمای مطلوبی 

دارد، اما درون آتش مثل جهنم است. 
   لیگ برتر 

ایسنا،  با  گفت وگو  در  شاهرخی  همایون 
در ارزیابی از رقابت های لیگ برتر فوتبال در 
پایان نیم فصل اول اظهار کرد: لیگ ما هر سال 
ضعیف تر و بی کیفیت تر می شود و تنها تبلیغات 
و مسائل مالی آن زیاد است و با آن چیزی که 
انتظار داریم پیش نمی رود. در جریان بازی های 
لیگ برتر چند بازیکن مستعد و نخبه در دل 
لیگ شناسایی شد. البته این ضعف تنها به 
باشگاه ها برنمی گردد بلکه در این زمینه مدیریت 
دخیل  نیز  فوتبال  هیات های  و  فدراسیون 
هستند که طی این سال ها کار خاصی در این 
خصوص انجام نداده اند. وی گفت: حتی در 
بخش مربیان نیز می بینیم که چرخه مربیگری 
فقط حول یکسری مربیان می چرخد و اجازه 

ورود به مربیان جوان جهت مربیگری در لیگ 
داده نمی شود. همان طور که ما به آینده نگری 
در بازیکنان توجه می کنیم در رابطه با مربیان نیز 

این موضوع صدق می کند. 
   وضعیت مدعیان 

فصل  نیم  در  کرد:  خاطرنشان  شاهرخی 
اول، جدول رقابت های لیگ برتر تنها در چهار 
کتور  تیم استقلال، سپاهان، پرسپولیس و ترا
خلاصه شد و چون وضعیت تیم ها برای قهرمانی 
مشخص است رقابتی در آن وجود ندارد. چند 
تیم برای قهرمانی رقابت می کنند و سایر تیم ها 
آنها مشخص است. در حقیقت  نیز تکلیف 
اختلاف طبقاتی زیادی بین تیم ها وجود دارد. 
وی افزود: به جز حواشی و مشکلاتی که برای 
سپاهان در چند بازی اخیر رخ داد به اعتقاد من 
سپاهان بازی های روان تر و بهتری نسبت به 

سایر تیم ها در لیگ ارائه داد. 
   استعفای یحیی

شاهرخی همچنین درباره استعفای یحیی 

گل محمدی و شرایط پرسپولیس در صورت 
عدم حضور این مربی در ادامه رقابت های 
لیگ برتر اظهار کرد: من یحیی را خیلی خوب 
می شناسم. او مربی بسیار باشخصیتی است و 
در کار مربیگری بسیار موفق بوده است. در هر 
باشگاهی نیز قرار گرفته کارنامه موفقی از خود 
به جا گذاشته همان طور که طی چند سال 
گذشته موفقیت های زیادی را برای پرسپولیس 
را به ارمغان آورد. کسی که در پایان نیم فصل 
استعفا می کند اتفاقی نیست بلکه نشان از 
لیاقت و شایستگی این مربی است. کسانی باید 
از این لیاقت و شایستگی استفاده کنند و برای 
ماندن تشویقش کنند، اما متاسفانه شنیدم 
که نه تنها تشویق نکردند بلکه سعی کردند به 
نحوی او از پرسپولیس برود تا خودشان افراد 
دیگری را جایگزین یحیی کنند. کسی که در 
نیم فصل در جایگاه دوم جدول لیگ قرار 
گرفته تغییر پیدا نمی کند، شاید باشگاه طبق 
قراردادش عمل نکرده و پول او و بازیکنانش 

را پرداخت نکرده است. یحیی فردی نیست 
که در چنین شرایطی پرسپولیس را ترک کند، 
گر  که ا کرده  فرد سیاستمداری است و فکر 
الان برود شرایط بهتر خواهد شد. پیشکسوت 
فوتبال گفت: یحیی الان در آتش قرار دارد و 
ما در بیرون این آتش هستیم؛ بیرون آتش 
گرمای مطلوبی دارد اما درون آتش مثل جهنم 
است. قطعا خودش شرایط را بهتر می داند 
گرفته و این تصمیم او  که چنین تصمیمی 
آرزوی  نیست.  مشورت  بدون  و  بی منطق 
موفقیت برای چنین مربی بزرگی دارم. وی در 
پایان خاطرنشان کرد: وقتی مربی می بیند از 
طرف باشگاه پولی داده نمی شود و بازیکن 
مد نظر او گرفته نمی شود شرایط را این طور 
می بیند که قبل از شروع نیم فصل دوم تیم را 
ترک کند و این تصمیم گیری شاید به نفع او 
باشد و یا به ضررش، به هر صورت خودش بهتر 
از هر کس دیگر می داند که در چنین شرایطی 

چه تصمیمی بگیرد که به صلاحش باشد. 


